
Zápisnica 

z II. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Močenku mimo plánu práce v roku 2024  

konaného dňa 12. 12. 2024 o 17.30 hod.  

v zasadacej miestnosti Kláštora v Močenku na Školskej ul. č. 1690, 951 31 Močenok 

 

Prítomní: PaedDr. Roman Urbánik, starosta obce 

 Ing. Rastislav Benčík - poslanec OcZ  

 Mgr. Ľuboš Blažo – poslanec OcZ 

 Ing. Gabriel Bleho - poslanec OcZ  

 Ing. Lukáš Minár - poslanec OcZ  

 Mgr. Roman Révay - poslanec OcZ 

 Mgr. Monika Straňáková Kohútová – poslankyňa OcZ 

 Mgr. Peter Sýkora - poslanec OcZ  

 Ing. Stanislav Šimko - poslanec OcZ 

 Ing. Jozef Šuvada – poslanec OcZ  

 PaedDr. Lucia Tóthová – poslankyňa OcZ – chvíľu meškala 

 

Neospravedlnený:  Ing. Marek Mesároš - poslanec OcZ 

  

Ostatní prítomní: Milena Veresová, hlavná kontrolórka obce 

 Ing. Lucia Benčíková, prednostka úradu 

  

Videozáznam z II. zasadnutia OcZ mimo plánu práce na rok 2024 je zverejnený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024  

 

1. Otvorenie, voľba návrhovej komisie, určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

 

II. zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Močenku mimo plánu práce v roku 2024 otvoril a viedol 

PaedDr. Roman Urbánik, starosta obce. Na začiatku zasadnutia privítal prítomných poslancov  

a skonštatoval, že počet poslancov v zasadacej miestnosti je 9, t. j. Obecné zastupiteľstvo  

je uznášania schopné. Na rokovanie OcZ v Močenku meškala poslankyňa PaedDr. Lucia Tóthová. 

 

Starosta obce navrhol, aby návrhová komisia pracovala v nasledovnom zložení:  

Ing. Stanislav Šimko, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay 

 

Prítomní poslanci nemali pozmeňovacie návrhy.  

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 9 

Za: 9 

Ing. Rastislav Benčík, Mgr. Ľuboš Blažo, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada  

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Za overovateľov zápisnice starosta obce navrhol Ing. Gabriela Blehu a Mgr. Petra Sýkoru. 

 

Prítomní poslanci nemali pozmeňovacie návrhy. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 9 

Za: 9 

https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024
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Ing. Rastislav Benčík, Mgr. Ľuboš Blažo, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada  

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Za zapisovateľku starosta obce určil prednostku Obecného úradu Močenok Ing. Luciu Benčíkovú. 

 

Uznesenie č. 1. – II./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

a) schvaľuje 

návrhovú komisiu v zložení:  

Ing. Stanislav Šimko, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay 

 

za overovateľov zápisnice určuje:  

Ing. Gabriela Blehu, Mgr. Petra Sýkoru 

 

b) určuje 

za zapisovateľku: Ing. Luciu Benčíkovú 

 

 

 

2. Schválenie programu rokovania 

 

Bod č. 2 začína v zázname od času 2:50 min (videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024 ). 

 

Starosta obce uviedol, že návrh programu II. zasadnutia obecného zastupiteľstva mimo plánu práce 

v roku 2024 bol poslancom doručený spolu s pozvánkou na zasadnutie obecného zastupiteľstva. Návrh 

programu bol zverejnený na úradnej tabuli, webovom sídle obce, elektronickej úradnej tabuli  

a v káblovej televízii. Následne starosta obce prečítal návrh programu rokovania. 

 

1. Otvorenie, voľba návrhovej komisie, určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice  

2. Schválenie programu rokovania   

3.  Interpelácie poslancov 

4.  Materiály predložené na prerokovanie 

     4.1 Návrh VZN Obce Močenok č. 07/2024, ktorým sa mení VZN č. 08/2023 o miestnych   

            daniach a miestnom poplatku  za komunálne odpady a drobné stavebné odpady, 

5. Ekonomika a majetok 

5.1 Stanovisko hlavného kontrolóra k programovému rozpočtu na roky 2025-2027 

5.2 Návrh programového rozpočtu Obce Močenok na roky 2025-2027  

6. Diskusia 

7. Záver 

 

Starosta dal hlasovať o predloženom návrhu programu rokovania, ktorý bol zverejnený v zmysle  

§ 12 ods. 4 zákona o obecnom zriadení. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 9 

Za: 9 

Ing. Rastislav Benčík, Mgr. Ľuboš Blažo, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada  

Proti: 0 

https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024
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Zdržali sa: 0 

Poslanci  

 

Starosta obce skonštatoval, že program rokovania II. zasadnutia OcZ v Močenku mimo plánu práce 

v roku 2024 bol schválený. Informoval sa, či prítomní poslanci majú pozmeňujúci návrh k programu 

rokovania. 

 

Prítomní poslanci nemali pozmeňovacie návrhy.  

 

Uznesenie č. 2. – II./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

schvaľuje 

predložený program rokovania, ktorý bol zverejnený podľa § 12 ods. 4 zákona o obecnom zriadení 

 

 

 

3. Interpelácie poslancov 

 

Bod č. 3 začína v zázname od času 4:43 min (videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024 ). 

 

Poslanec Ing. Gabriel Bleho sa informoval, či môže starosta obce vysvetliť a informovať občanov, prečo 

nefunguje vysielanie káblovej televízie. 

 

Starosta obce odpovedal, že približne pred 3 týždňami sa pokazilo jedno technické zariadenie, ktoré 

sprostredkováva vysielanie televízie.  Zariadenie sa dalo do opravy, ale zároveň sa hľadalo aj nové 

zariadenie. Dnes vo večerných hodinách ho budú technici montovať a káblová televízia by mala 

fungovať od nasledujúceho dňa. 

 

 

 

4. Materiály predložené na prerokovanie 

 

Bod č. 4.1 začína v zázname od času 6:17 min (videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024 ). 

 

4.1 Starosta obce predložil prítomným poslancom návrh VZN Obce Močenok č. 07/2024, ktorým sa 

mení VZN Obce Močenok č. 08/2023 o miestnych daniach a miestnom poplatku za KO a DSO. Návrh 

bol zverejnení zákonom stanovej lehote, bol zverejnený na úradnej tabuly, webovom sídle a centrálnej 

elektrickej úradnej tabuly. Materiál obsahuje zvýšenie poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 

odpady na občana. Všetky ostatné sadzby a poplatky zostávajú nezmenené.  

 

Prednostka obecného úradu uviedla, že sa administratívne mení jedna sadzba, ale to len z dôvodu,  

že obecný program nevie spracovať štyri desatinné miesta a mení sa tá sadzba na 3 desatinné miesta. 

Výška sadzby sa však nemení. K návrhu VZN pripomienky neprišli.  

 

K uvedenému materiálu starosta obce otvoril rozpravu. 

 

Poslanec Mgr. Roman Révay požiadal starostu obce, či by mohol vysvetliť dôvod zvýšenia poplatku  

za odpady. Na základe čoho bolo potrebné zvýšenie poplatku. 

 

Starosta obce odpovedal, že obec reaguje na výsledky verejného obstarávania, ktoré robilo Ponitrianske 

https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024
https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024
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združenie obcí na vývoz komunálnych odpadov. Koncom novembra bola vysúťažená nová cena. Výška 

poplatku sa zvyšuje aj o mieru inflácie. Poplatok na občana by predstavoval sumu 37,- €/rok. Táto cena 

je ešte jedna z najnižších v okolí a v rámci PZO. Plasty, Papier a BRO- zvozy zostávajú v rovnakom 

režime, tak ako doteraz. Frekvencia zvozu komunálneho odpadu bude v 2- týždňovej frekvencii.  

Harmonogram vývozov odpadov je zverejnený na webovej stránke a je tiež nahraný do mobilnej 

aplikácie zvozu odpadov. Do poslednej chvíli nebolo zrejmé, či bude povinná mechanicko biologická 

úprava odpadov, táto povinnosť by poplatky zvýšila o 100 %. Pre porovnanie, okresné mesto navrhuje 

výšku 70,-/občan/ rok , obec porovnateľná s počtom obyvateľov ako má obec Močenok navrhuje výšku 

poplatku 50,-€/občan/rok.  

 

V čase 17:43 hod prišla do rokovacej miestnosti poslankyňa PaedDr. Lucia Tóthová, v rokovacej 

miestnosti bolo prítomných 10 poslankýň a poslancov. 

 

Starosta obce požiadal občanov, aby v separovaní odpadov pokračovali aj v roku 2025, aby k tomu 

pristupovali zodpovedne. V poslednej dobe sa obec intenzívne venovala odpadom, nakoľko  

sa kontroloval technický stav nádob, či sú nádoby načipované a podobne. V niektorých prípadoch obec 

zistila, že v smetnej nádobe na komunál bola suchá tráva, zvyšky BRO a drevené dosky. Ďalej upozornil 

občanov, aby nepreťažovali nádoby. Na každej nádobe je zvýraznená jej nosnosť na leme krytu. Ak je 

nádoba preťažená, tak s nádobou obsluha musí búchať, a potom dochádza k poškodeniu nádob. Problém 

vidí v tom, že občania používajú rôzne farby nádob na komunálny odpad – žlté, hnedé a podobne. 

V takomto prípade žiada občanov, aby si nádoby zreteľne označili, aby nedošlo k zámene nádob 

a obsluha to zreteľne videla. 

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová uviedla, že mnoho občanov sa sťažuje, že zvozová 

spoločnosť im poškodila smetiak, tak sa informovala, ako majú v tom prípade postupovať, keď chcú 

výmenu nádoby. 

 

Starosta obce odpovedal, že v prípade, ak je nádoba stará do 2 rokov (tzn. je v záruke), tak sa občania 

majú obrátiť na obec – na úsek služieb. Túto informáciu obec postúpi do PZO alebo Envigeosu.  

Ak sa zistí, že nádoba bola preplnená, (tzn. preťažená), tak samozrejme reklamáciu zvozová spoločnosť 

neuzná. Odporúča, aby si nové nádoby objednávali cez obec, v tom prípade príde rovno načipovaná 

a má certifikát kvality. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada sa informoval, že či by nebolo možné objednať vrchnáky na smetné nádoby. 

Lebo spodok nádoby je veľakrát v poriadku. On konkrétne má všetky vrchnáky na nádobách polámané. 

Rešpektuje, že tie nádoby majú svoju životnosť. 

 

Starosta obce uviedol, že nádoby na plast, papier a BRO majú cez 10 rokov, ktoré sa rozdávali v rámci 

projektu. V súčasnej dobe sú iné typy nádob a kryty by nepasovali. Poznamenal, že tie nádoby  

sú väčšinou vonku, kde na ne svieti slnko, prší, sneží, mrzne a ten plast degraduje. Novým 

domácnostiam obec nádoby na separovanie dodáva, tak aby prvýkrát každá domácnosť mala tieto 

nádoby na separovanie, ako to bolo kedysi pri projekte. Náklady na odpady obsahujú manipuláciu 

s nádobou, uloženie odpadu na skládku a zákonný poplatok  a tiež sa k tomu pripočítavajú náklady  

na drvenie BRO a manipulácia s nádobami na BRO. Domácnosti dostali bezplatne kompostéri a mali 

by ich používať. 

Tiež pre samosprávy je nová povinnosť a to narábanie s textilom od 1. januára 2025. O dva roky MBÚ 

už bude platiť, tak požiadal občanov, aby separovali a mali čo najmenej odpadu.  

 

Poslanec Ing. Stanislav Šimko poukázal aj na ekonomickú časť a tou je to, že iné samosprávy pristupujú 

k zvyšovaniu daní a dal by teda do pozornosti, že v našej obci sa toto nedeje. Je to výsledok dobrého 

hospodárenia a obec ešte stále dokáže udržať tú cenu na prijateľnej miere pre občanov.  



5 
 

Starosta obce poznamenal, že občania uvidia v záverečnom účte za rok 2024 ako Obec hospodárila 

a narábala s odpadmi. Naša obec na rozdiel od ostatných samospráv nedopláca na odpady. Každú jednu 

faktúru za odpady kontrolujeme, chlapi z hospodárskeho dvora triedia odpad z cintorínov. Suma 37,- € 

by preto mala pokryť náklady na odpady na rok 2025. V súčasnosti obec kontroluje nádoby, či sú 

načipované, čo odprezentoval cez fotografie nádob.   

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada poznamenal, že sám bol svedkom stretnutia s inými starostami, ktorí majú 

iné zmýšľanie ako narábať s odpadmi. Poďakoval vedeniu obce a zodpovedným občanom, ktorí 

separujú, nakoľko je aj veľa nezodpovedných občanov. 

 

Starosta obce dal hlasovať o návrhu VZN Obce Močenok č. 07/2024, ktorým sa mení VZN Obce 

Močenok č. 08/2023 o miestnych daniach a miestnom poplatku za KO a DSO. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Ing. Rastislav Benčík, Mgr. Ľuboš Blažo, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada, 

PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Poslanci schválili VZN Obce Močenok č. 07/2024, ktorým sa mení VZN Obce Močenok č. 08/2023  

o miestnych daniach a miestnom poplatku za KO a DSO.  

 

Uznesenie č. 4.1 – II./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

schvaľuje 3/5 väčšinou prítomných poslancov 

VZN Obce Močenok č. 07/2024, ktorým sa mení VZN Obce Močenok č. 08/2023 o miestnych 

daniach a miestnom poplatku za KO a DSO 

 

 

 

5.Ekonomika a majetok 

 

Bod č. 5.1 začína v zázname od času 34:00 min (videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024 ). 

 

5.1 Starosta obce predložil prítomným poslancom Stanovisko Hlavného kontrolóra k Programovému 

rozpočtu Obce Močenok na rok 2025 – 2027. Odovzdal slovo p. Milene Veresovej, hlavnej kontrolórke 

obce Močenok. 

 

Hlavná kontrolórka uviedla, že jej stanovisko sa týka najmä spôsobu zostavenia rozpočtu a či bol 

zostavený v súlade so zákonom, nepozerala na konkrétne sumy. Rozpočet je živý materiál a preto sa 

robia zmeny rozpočtu. Rozpočet bol zostavený zodpovedne a zohľadňuje všetky veci, ktoré v čase 

prípravy rozpočtu boli zrejmé. Rozpočet bol zverejnený v súlade so zákonom a odporúča ho schváliť. 

 

Starosta obce otvoril rozpravu k predloženému materiálu. 

 

Poslanec Mgr. Roman Révay poznamenal, že na poslednom zasadnutí OcZ v Močenku bolo navrhnuté, 

aby sa zohľadnili a uplatňovali zásady odmeňovania poslancov OcZ v Močenku, ktoré sú platné. 

https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024
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Navrhol to poslanec Ing. Marek Mesároš. Mali sa uplatňovať od 1.1.2020. Nerozumie, prečo sa táto 

skutočnosť vedome ignoruje. Bola k tomu dlhá rozprava a chce sa tomu neskôr viacej venovať. Je to 

platné a chcel by vedieť, prečo sa to nezohľadňuje a prečo sa to porušuje. 

 

Hlavná kontrolórka uviedla, že na poslednom zasadnutí OcZ tá diskusia išla do stratena a nevznikol 

žiadny výsledok. To zasadnutie sa konalo 27.11.2024 a stanovisko kontrolóra vypracovala 5 dní na to 

a poslanci sa mali stretnúť a dohodnúť sa. Nevie o tom, žeby stretnutie bolo a aký je z neho výsledok.  

Toto nie je téma k stanovisku hlavného kontrolóra k rozpočtu obce. Je to téma k ďalšiemu bodu a to 

rozpočet na rok 2025. Samotné čísla sú na poslancoch. Ona nemôže vedieť, či je vyčlenených dostatok 

financií na odpady, či je dosť financií na kapitálové výdavky a podobne. Ona na to nie je, aby to 

posudzovala. Ona má posudzovať, či je správne technicky zostavený. A keďže sa minule nevyjadrili,  

že čo chcú do budúcnosti spraviť s tými zásadami, tak to nemohla v tom stanovisku spomenúť.  

Po technickej stránke je rozpočet zostavený správne.  

 

Poslanec Mgr. Roman Révay oponoval, že sa hlasovalo o zrušení tej smernice a neprešlo to. 

Smernica/uznesenie je platné a preto nerozumie, prečo to tam nie je. Potom povie starosta obce, že si 

odsúhlasili 10 tis eur na odmeny pre poslancov. On si má naštudovať všetky uznesenia, ktoré boli 

schválená za niekoľko rokov a odsledovať, či sa uplatňujú. Takto to bude stále na nich. Položka je stále 

na rovnakej sume ako predtým. Ide mu o to, aby sa dodržiaval právny stav. Je za kompromis, aby sa 

upravila táto položka, ale keď je to platné, tak sa to má dodržiavať. Už to tam malo byť roky rokúce.  

 

Hlavná kontrolórka uviedla, že o týchto zásadách nevedela. Poznamenala, že sa rozprávajú o rozdiele 

40 tis. eur. To nie je v žiadnom rozpočte zanedbateľná čiastka. Je rozdiel v rozpočte vyčleniť 10 tis. eur 

a 50 tis. eur. Nie je to o fazuľkách. Do stanoviska to nezahrnula. Rozpočet bol riadne zverejnený 

a pripomienky k nemu neprišli v lehote 10 dní ani zo strany občanov, ani zo strany poslancov. 

Čiže nenamietali to ani oni.  

 

Poslanec Mgr. Roman Révay uviedol, že podľa neho to tam malo byť zahrnuté. Toto nie je právny stav.  

Nedodržalo sa to uznesenie. On by polovicu z tých peňazí použil ako dar do škôlky alebo domova 

dôchodcov. Nejaké financie ich stáli právne stanoviská kvôli spaľovni a keď sa musel brániť  rôznym 

krivým obvineniam. Oni by sa s tým vysporiadali, keby to tam bolo zahrnuté.  

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada poznamenal, že táto vec by sa mala riešiť v ďalšom bode a to v návrhu 

rozpočtu na rok 2025. Hlavná kontrolórka by mala na to upozorniť, keď o tom vedela od 9-teho mesiaca 

ale vidí na nej, že si to priznala. Poslanci, ktorí vtedy za to hlasovali sú aj v tomto obecnom 

zastupiteľstve. Spoločne si sadli a myslí si, že sa na niečom dohodli. Je za to, aby sa spravil nejaký 

zmier, kompromis, aby nedošlo k niečomu horšiemu, čo by uškodilo obci. Navrhuje, aby sa rozprava 

viedla v ďalšom bode rokovania OcZ. 

 

Hlavná kontrolórka citovala zákon č. 369/1990 Zb. z. v ktorom sa uvádza : „Poslancovi patrí náhrada 

skutočných výdavkov, ktoré mu v súvislosti s výkonom funkcie poslanca vznikli, podľa osobitných 

predpisov platných pre pracovníkov v pracovnom pomere.“ Poznamenala, že toto, čo prečítala je mimo 

odmien, čiže tie odmeny nie sú na to, aby si z nich hradili náklady súvisiace s funkciou. Právo napr. na 

cestovné stále majú.  

 

Poslanec Ing. Stanislav Šimko poznamenal, že predtým sa viedla diskusia o rokovacom poriadku.  

Je za to, aby sa správali podľa rokovacieho poriadku. Sú v bode stanoviska hlavnej kontrolórky 

k rozpočtu obce na rok 2025. Hlavná kontrolórka predložila odborné stanovisko k návrhu rozpočtu obce. 

Nemali by jej klásť za vinu, že prečo niečo nie je v rozpočte. Mali by sa držať schváleného programu 

rokovania. Nie je za to, aby sa nejak útočilo na hlavnú kontrolórku, ktorá svoju prácu odviedla, podala 

odborné stanovisko a nech sa rozpočet nerieši v tomto bode rokovania. 
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Starosta obce dal hlasovať o predloženom materiály. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Ing. Rastislav Benčík, Mgr. Ľuboš Blažo, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada, 

PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Poslanci zobrali na vedomie Stanovisko Hlavného kontrolóra k Programovému rozpočtu Obce Močenok 

na rok 2025 – 2027. 

 

Uznesenie č. 5.1 – II./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

berie na vedomie 

Stanovisko Hlavného kontrolóra k Programovému rozpočtu Obce Močenok na rok 2025 – 2027 

 

 

 

Bod č. 5.2 začína v zázname od času 52:27 min (videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024 ). 

 

5.2 Starosta obce predložil prítomným poslancom návrh Programového rozpočtu obce Močenok na rok 

2025. Návrh bol zverejnený v zákonom stanovej lehote, bol zverejnený na úradnej tabuli, webovom 

sídle a centrálnej elektrickej úradnej tabuli. Materiál prerokovala aj finančná komisia. Uviedol,  

že východiskovým ukazovateľom pre zostavenie rozpočtu bola prognóza Rady pre rozpočtovú 

zodpovednosť na rok 2025. Zohľadnili sa všetky očakávané príjmy a výdavky. Je to živý materiál, preto 

aj štvrťročne dostávajú čerpanie rozpočtu a v priebehu roka sa robia zmeny v rozpočte. 

 

Poslanec Ing. Lukáš Minár ako podpredseda komisie  financovania, správy majetku a podnikateľskej 

činnosti uviedol, že komisia odporúča schváliť návrh rozpočtu na rok 2025-2027, ale zároveň však 

navrhujú prehodnotiť platné Zásady odmeňovania poslancov Obecného zastupiteľstva v Močenku  

a prípadné zmeny zakomponovať do návrhu rozpočtu na rok 2025. 

 

Poslanec Mgr. Roman Révay uviedol, že aj samotná komisia navrhla vo vlastnom závere prehodnotiť 

to a zakomponovať to do rozpočtu. Tie odmeny  tam nie sú premietnuté. Tie zásady sa neaplikujú už 5-

ty rok. Rozumie, že bol covidový rok, ale tie zásady sú platné a mali by sa vykonávať. Predošlé 

zastupiteľstvo vytýčilo takéto zásady a vedome sa porušujú, lebo o nich vedia. Malo by sa to naplniť 

a potom prehodnotiť. Kto to nechce, tak sa môžu potom dohodnúť. 

 

Starosta obce oponoval, že on len dodržiaval to, čo bolo schválené v rozpočte obce obecným 

zastupiteľstvom v roku 2020, 2021, 2022, 2023 a 2024. Vysporiadalo sa s tým obecné zastupiteľstvo. 

Ak mali poslanci iný názor, tak to mohli navrhnúť poslanci OcZ a zmeniť rozpočet. Nepamätá si, že by 

niekto okrem minulého OcZ riešil danú problematiku a otváral ju. Požiadal poslanca Mgr. Romana 

Révaya, aby nepodsúval slová, že sa niečo porušuje. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada poznamenal, že na to je hlavná kontrolórka, aby k tomu zaujala jasné 

stanovisko, čo je a čo nie je protizákonné. Lebo tých 10 tis eur v rozpočte ako odmena nie je len pre 

poslancov, ale aj pre členov komisií a tajomníčky. On za to nezahlasuje, aby v rozpočte bolo 

https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024
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vyčlenených 10 tis eur. Oni nie sú na to, aby prepočítavali koľko prináleží poslancovi, koľko členovi 

komisie a atď. Nechce sa mu veriť, že obec dostane o 300 tis eur menej na podielových daniach  

na budúci rok. Nech mu nikto nehovorí, že sa tam nevie nájsť 40 tis eur v rozpočte. Navrhol splátkový 

kalendár, lebo nechce, aby sa to ťahalo po súdoch a na prokuratúre. Podľa neho by sa vedenie obce 

k tomu malo postaviť. Na spoločnom stretnutí sa dohodli na spoločnom konsenze. Lebo oni nechcú 

preplatiť všetky roky dozadu.  

 

Starosta obce sa vyjadril k nižším podielovým daniam. Nižšie podielové dane sú preto, lebo 

financovanie materských škôl prechádza pod štát a o tieto peniaze samosprávy v rozpočtoch prišli. 

Všetci budú radi, ak sa ten predpoklad vôbec naplní. Podielové dane nerastú napr. o mieru inflácie.  

Aj vďaka daňovému bonusu sú tie podielové dane nižšie. Za tým číslom si osobne stojí. Boli aj také 

roky, keď tá daňová prognóza nebola naplnená. V tomto roku obec dostala doplatok 40 tis. eur.  

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada uznal, že starosta hovorí pravdu. Navrhol v tom prípade stiahnuť výdavky, 

ktoré sa v rozpočte navýšili, aby sa dodržali zásady, ktoré sú platné. 

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová sa informovala, z čoho pochádza príjem Výnos dane  

z príjmov samospráve.  

 

Starosta obce uviedol, že všetky financie prechádzajú cez záverečný účet a tam sa uvidí, aká bude výška 

rezervy. Doteraz obce dostávali 70 % z daní, ktoré platil každý jeden občan, po novom to bude 55,1 % 

a ten údaj sme zobrali z Rady pre rozpočtovú zodpovednosť. Prognózu robí aj MF SR, ale pri 

zostavovaní rozpočtu sme vždy vychádzali z prognózy Rady pre rozpočtovú zodpovednosť pretože ich 

prognózy sú bližšie k reálnym číslam. 

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová oponovala, že Rada pre rozpočtovú zodpovednosť 

uviedla k novembru 2024 iné číslo, ako je narozpočtované na rok 2025. Rozdiel je približne 35 tis eur. 

 

Starosta obce oponoval, že sú dve prognózy. Jednu robí MF SR a druhú prognózu robí Rada pre 

rozpočtovú zodpovednosť. Obec sa dlhodobo drží prognózy Rady pre rozpočtovú zodpovednosť pretože 

tá sa reálne drží najpresnejších čísiel. Preto sme dali do príjmu 1 574 645,00 a nie hodnotu prognózy 

MF SR. 

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová uviedla, že bežný rozpočet je prebytkový v sume 21 925 

eur. Tak to má uvedené hlavná kontrolórka.  

 

Hlavná kontrolórka odpovedala, že áno. 

 

Starosta obce uviedol, že rozpočet samosprávy musí byť prebytkový alebo vyrovnaný, nemôže byť 

schodkový. V tomto prípade hovoríme o sume cez 21 tis. eur.  

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová sa informovala na položku PD Veľkomoravská lokalita 

Močenok – Gorazdov, kde je vyčlenených 36 900,- €. V tomto roku sa to nepodarilo zrealizovať. 

 

Poslanec Mgr. Peter Sýkora odpovedal, že nebola vybraná lokalita na ktorej to bude. Tá sa podarila 

vybrať teraz, spraví sa dodatok k zmluve. Od jej podpisu do 3 mesiacoch obec dostane projekty a môže 

sa začať územné konanie a ide sa do projektu. Tá lokalita má priblížiť Veľkomoravskú dobu, zvýšiť 

cestovný ruch v našej obci. Malo by to byť za kaplnkou v Gorazdove.  

 

Starosta obce uviedol, že v rámci Integrovanej výzvy NSK je podvýzva, kde sa dajú podporiť takéto 

projekty. Jedným z tých projektov je aj tento a ako pri každom projekte je našou povinnosťou si 
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zaobstarať projektovú dokumentáciu a spraviť verejné obstarávanie na zhotoviteľa. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada uviedol, že tento projekt podporuje, lebo je to história a správna aktivita.  

Je tam duchovno historický moment pre našu obec. A je dobrá spolupráca s VÚC.  

 

Poslanec Mgr. Peter Sýkora uviedol, že presne o tomto projekte informoval na jednom  

zo zastupiteľstiev, kde sa táto položka schvaľovala v rozpočte. 

 

Prednostka obecného úradu Ing. Lucia Benčíková poznamenala, že obec dostane prípis z MF SR,  

kde bude presne uvedené, akú sumu z výnosu dane z príjmov obec dostane. 

 

Starosta obce to potvrdil a poznamenal, že aj z toho dôvodu sa štvrťročne predkladá do obecného 

zastupiteľstva čerpanie rozpočtu. Tá suma nie je nemenná, môže sa zvyšovať ale aj znižovať. 

 

Poslanec Mgr. Roman Révay ocenil prístup poslanca Ing. Jozefa Šuvadu, ktorý zorganizoval neformálne 

stretnutie poslancov. Spoločne sa aj zhodli na niektorých veciach. Neberie argument starostu obce, že 

dostali rozpočet a oni si ho schválili. Podľa neho to v tom rozpočte malo byť zahrnuté a starosta mal na 

to dohliadnuť. Mrzí ho, že nikdy neboli pozvaní, aby si spoločne prešli rozpočet. V iných obciach sa 

stretávajú poslanci a starosta, dohodnú sa na niektorých veciach a potom to na zasadnutí zastupiteľstva 

len schvália. Podľa neho je to nerešpektovanie zákona. Keby tá položka bola navýšená, tak by sa možno 

dohodli na znížení alebo na inom riešení.  Takto to nemôže rešpektovať. 

 

Starosta obce oponoval, že tvorba rozpočtu skončila dňa 27. 11. 2024, keď bol návrh rozpočtu 

zverejnený. A 27. 11. 2024 bola táto téma začatá. 

 

Poslanec Ing. Stanislav Šimko poznamenal, že má pocit, ako keby  jediný problém s návrhom rozpočtu 

bol len v tom, že tam nie sú vyriešené odmeny pre poslancov. Oceňuje, že Ing. Jozef Šuvada sa snažil 

o kultivované vyriešenie tohto problému. Podľa neho je zbytočné hovoriť o tom, či je alebo nie je tá 

smernica pozastavená. Podľa prvého prepočtu tých nákladov on sám usúdil, že tá odmena nie je 

adekvátna k funkcii poslanca. Ak sa takáto suma dostala do nariadenia, tak je to chyba ich všetkých, čo 

za to hlasovali, neprepočítali si to a neodkontrolovali to, aby vedeli, čo ten prepočet  prinesie. Nie je 

možné na to získať krytie finančných zdrojov. Váži si, že sa spoločne poslanci stretli a je za to, aby sa 

vypracovali nové zásady odmeňovania poslancov, s ktorými budú všetci stotožnení. Vtedy 

zastupiteľstvo dalo najavo, že ten model je nevyhovujúci a s tým sa stotožnilo. Smernica musí byť 

adekvátna pre výkon funkcie poslanca obecného zastupiteľstva. 

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová uviedla, že súhlasia s tým, aby boli vypracované nové 

zásady. Ale doposiaľ sú účinné tieto, neboli akceptované, neboli doteraz tak vyplácané poslancom, ale 

ani tajomníkom a členom komisií z radov občanov. Chcú, aby to bolo doplatené. 

 

Poslanec Mgr. Roman Révay poznamenal, že ak sa zle vyjadril, tak sa ospravedlňuje poslancovi  

Ing. Stanislavovi Šimkovi. Jeho len irituje, keď sa vedome niečo porušuje a možno sa porušujú aj iné 

veci, ale to nevie posúdiť a jemu to neprináleží. Poznamenal, že už jedno uznesenie sa neplní a týka sa 

prevádzky Anilínu. 

 

Starosta obce oponoval, že podľa neho je to uznesenie, ktoré spomína poslanec Mgr. Roman Révay 

v rozpore so zákonom, lebo si nevie predstaviť, ako sa má obec vyjadrovať ku každej jednej investičnej 

akcii v okruhu 30 km. Narážal na Anilín. Obec a obecné zastupiteľstvo sa vyjadruje k veciam  v jeho 

katastri a v jeho území. Nevie si predstaviť, kto by všetky tie investičné zámery odsledoval. 

 

Starosta obce zopakoval, že všetci mali vyplatené odmeny, či poslanci, členovia komisie alebo 
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tajomníčky v roku 2020, 2021, 2022, 2023 a atď. Nepraje si, aby sa podsúvali nepravdy. 

 

Poslanec Mgr. Roman Révay oponoval, že v čase, keď sa to uznesenie schvaľovalo v roku 2014, tak 

starosta bol v tej dobe poslancom. A on za to uznesenie vtedy hlasoval. Mal sa vtedy k tomu tak 

postaviť. 

 

Starosta obce povedal, že áno, za to nesie zodpovednosť a v čase uzrel v názore, že to uznesenie nie je 

reálne vykonateľné. A stále si myslí, že je nevykonateľné. 

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová sa informovala hlavnej kontrolórky, čo sa stane, keď 

neschvália rozpočet na rok 2025. Ako bude fungovať obec v rozpočtovom provizóriu. Či potom ani 

kluby a spolky nedostanú dotáciu a podobne.  

 

Hlavná kontrolórka odpovedala, že pokiaľ nebude schválený rozpočet na rok 2025, tak nebude obec 

vedieť vyplácať dotácie, lebo nebude schválená výška dotácie a kluby nebudú mať zmluvy. 

V rozpočtovom provizóriu obec môže plniť len zmluvné záväzky a v prípade, ak to bude trvať dlhodobo, 

tak obec nevypláca dotácie. Nie je to pre obec katastrofa, ale znovu zopakovala, že dotácie sa nemôžu 

plniť. 

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová sa pýtala na zmenu rozpočtu, ak by to chceli doplatiť. 

 

Hlavná kontrolórka odpovedala, že je ťažké sa vyjadriť, lebo nevie, za aké obdobie chcú doplatiť. Chcú 

doplatiť za minulý rok, za roky ešte dozadu? Podľa nej oni nevedia riešiť odmeny minulé, ale budúce 

na rok 2025. Na toto sa treba opýtať právnika, lebo to je komplikované aj z pohľadu odvodov. Spätne 

sa nedá prerobiť plat, odvody, mzdy a atď.  Ona sa z pohľadu toho môže pozerať len na odmeny na 

nasledujúci rok 2025. Celá tá vec má  viacero rovín – praktickú a ekonomickú rovinu. Či starosta také 

uznesenie podpíše a bude sa vykonávať. Či chcú navýšiť rozpočet o 40 tis, alebo 90 tis eur. A kde sa na 

to zoberú peniaze. Nemá prístup k výpisom účtov, k programom. 

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová uviedla, že nechcú to vyplatiť hneď v januári ale môžu 

sa dohodnúť. Tá navrhovaná suma nie je adekvátna. Nevie na čo sa čaká, lebo tie veci sa už mohli dávno 

prezistiť. Tie financie sa inokedy vedia nájsť, len treba chcieť. 

 

Poslanec Ing. Stanislav Šimko uviedol, že to pochopil tak, že poslankyňa Mgr. Monika Straňáková 

Kohútová trvá na vyplatenie tých odmien retroaktívne, lebo je to zákonom dané. Zákon nehovorí 

o vyplatení odmien.  Poznamenal, že to VZN vydalo naše obecné zastupiteľstvo a nie je to zákon. 

Poprosil teda, aby sa to nedávalo do roviny, že je to dané zákon. Na vysvetlenie uviedol, že zákonodarca 

niekedy dospeje k záveru, že vydal veľmi zlý zákon,  a oni k tomuto záveru došli vtedy. Je za to, aby sa 

to dalo posúdiť, či to môže byť vyplatené alebo nie.  

 

Starosta obce uviedol, že finančná komisia ako aj hlavná kontrolórka obce odporúčajú návrh rozpočtu 

na rok 2025 až 2027 schváliť. Rozpočtové provizórium nie je tragédia, ale ani to nie je dobrý signál 

smerom von. Rozpočet je zostavený zodpovedne a je realistický. V súčasnosti naša obec nemá žiadne 

úvery. To, že obec hospodári zodpovedne svedčí aj jej ekonomické zdravie. Ak majú poslanci 

pozmeňovanie návrhy k rozpočtu, tak ich poprosil, aby ich predložili a venovali sa návrhu rozpočtu 

na rok 2025. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada navrhol, aby sa navýšil rozpočet o 40 tis eur na odmeny. Pokračovalo by sa 

v tej smernici, ktorá je teraz platná. Podľa ich neformálneho spoločného stretnutia s poslancami 

vyplynulo, žeby mali 50 % z odmeny, ktorú mali mať v tomto roku a na rok 2025 schváliť plnú výšku 

odmeny.  Potom od roku 2026 by sa mala prijať nová smernica, že by dostávali 50 % z toho, čo bolo 
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schválené na rok 2021. Čiže nie 1/12 z platu starostu ale 1/24. Každý poslanec sa môže rozhodnúť, či 

sa tej odmeny vzdá alebo nie. Potom sa rozpočet upraví podľa toho, kto sa odmeny zriekol. A ďalšie 

veci sa odkonzultujú s právnikom. 

 

Poslanec Ing. Rastislav Benčík povedal, že on za to nebude hlasovať. 

 

Poslankyňa PaedDr. Lucia Tóthová požiadala, aby sa vyhlásila krátka 5 minútová prestávka. 

 

Hlasovanie:  

Prítomní: 10  

Za: 6 

Ing. Gabriel Bleho, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, Mgr. Monika Straňáková Kohútová,  

Ing. Jozef Šuvada, PaedDr. Lucia Tóthová 

 

V čase 19:33 hod pokračovalo zasadnutie obecného zastupiteľstva. 

 

Poslanec Mgr. Peter Sýkora informoval prítomných, že on dostal pozvanie na toto stretnutie 

s poslancami. Nezúčastnil sa ho z dôvodu, že je toho názoru, aby sa takéto veci prerokovávali verejne 

a je to zaznamená následne aj na kamere, pričom ten záznam sa dá kedykoľvek pozrieť. Návrh  

Ing. Jozefa Šuvadu nevyrieši problém, ak by sa  chcel niekto súdiť s obcou za to obdobie dozadu. Ten 

návrh tomu nezabráni a nerieši to.  

 

Poslanec Mgr. Roman Révay znovu zopakoval, že jemu ide len o právny stav. Ak by prešiel návrh  

Ing. Jozefu Šuvadu, tak by nastal ten právny stav a bolo by to v súlade s tým uznesením.  

 

Poslanec Mgr. Peter Sýkora oponoval, že ak by minule prešiel návrh poslanca Mgr. Ľuboša Blaža, tak 

to teraz neriešia. A právny stav by bol v poriadku a hľadal by sa nový spôsob.  

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová uviedla, že o tom sa vie od septembra a stále to nie je 

vyriešené.  

 

Poslanec Mgr. Peter Sýkora ich nabádal, aby dali návrh. 

 

Poslanec Mgr. Roman Révay odpovedal, že poslanec Ing. Jozef Šuvada dal návrh. 

 

Poslanec Ing. Rastislav Benčík oponoval, že právny stav sa dá nastoliť aj zrušením tých zásad. Bol by 

za to, aby sa pokračovalo v odmeňovaní podľa smernice z roku 2018, kým sa neschvália nové. 

 

Prednostka obecného úradu Ing. Lucia Benčíková zopakovala, čo povedala aj na predchádzajúcom OcZ, 

že poslanci, členovia a tajomníčky komisií boli vyplácaní podľa smernice z roku 2018 a výška odmeny 

sa mení podľa priemernej mzdy v hospodárstve. Odmena je za účasť na komisii alebo zastupiteľstve.  

Išlo jej o to, aby si občania nemysleli, že nikto nedostáva odmeny. 

 

Starosta obce odprezentoval výšku odmien poslancov v iných samosprávach. V našej obci Močenok má 

poslanec za účasť na OcZ 79,- €, predseda komisie za účasť na komisii 50,- € , člen komisie 22,-€.  

Za občiansky obrad 25,- €. Cífer s porovnateľným počtom obyvateľov má poslanec za účasť na OcZ 

25,- €, predseda komisie 15,- €. Veľké Zálužie s porovnateľným počtom obyvateľov má poslanec za 

účasť na OcZ 20,- €, predseda komisie 18,- €, člen komisie 11,- €. A pokračoval v porovnaní ďalších 

obecných samospráv.  V prípade tých zásad, o ktorých sa hovorí druhýkrát je to suma 300,- € mesačne 

bez ohľadu na to, či je alebo nie je zasadnutie obecného zastupiteľstva. Preto v roku 2021 a 2022 nikto 

na starostu a OcZ netlačil, lebo si uvedomovali, ako je tá smernica napísaná. Aj tá pôvodná smernica 
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podľa porovnania s inými obcami je nastavená dobre. Odmeny sú vyplatené vždy na polroka. A plnili 

sa tie povinnosti, na ktorých sa na predchádzajúcom OcZ dohodli.  

 

Poslanec Ing. Jozef  Šuvada sa pýtal na VZN, či môžu spätne odsúhlasovať VZN v inej sume.  

 

Hlavná kontrolórka odpovedala, že retroaktívne sa to nedá. Nerozprávajú sa o všeobecne záväznom 

nariadení, ale o zásadách o odmeňovaní poslancov, ktoré schvaľujú poslanci uznesením bežnou 

nadpolovičnou väčšinou prítomných poslancov na rokovaní. Môžu platiť len do budúcnosti a nie spätne. 

Nie je tam potreba zverejňovania na ÚT a podobne ako pri VZN. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada sa pýtal na to, že ak v roku 2026 schvália dokument, ktorý bude znížený 

o ten jeho návrh, ktorý predložil, či to je možné. 

 

Hlavná kontrolórka sa pýtala, že či myslí na to, že schvália niečo, čo bude platiť od roku 2026. Lebo to 

možné je. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada zopakoval, že je za kompromis a nesúhlasí, aby sa v tých odmenách 

pokračovalo ako doteraz. Je za to, aby sa predložil nejaký návrh, ktorý bude kompromisný. 

 

Poslanec Mgr. Roman Révay znovu zopakoval, že chce len aby tu bol právny stav, aj keď len na rok.  

Je na každom, či to venuje na charitu alebo na finančné náklady na právne stanoviská, ktoré museli 

hradiť. Je za to, aby úrad plnil to nariadenie aspoň rok. 

 

Hlavná kontrolórka poznamenala, že niektorí z poslancov nech dá návrh na zmenu rozpočtu, keď sa 

o tom vedie diskusia. O tom návrhu sa musí hlasovať, lebo stále sa len o tom hovorí. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada poznamenal, že sú len tri možnosti – schváliť, neschváliť alebo zmeniť 

rozpočet. Je za to, aby sa to zmenilo na odmeny pre poslancov ale aj tajomníkov a členov. A je za to, 

aby sa to platilo v tej výške ako to bolo schválené. 

 

Hlavná kontrolórka odpovedala, že nemôže sa meniť názov položky, lebo to je nahraté v RISSAME. 

 

Starosta obce len doplnil, že oni môžu navrhnúť odkiaľ tie peniaze zobrať a kam ich presunúť.   

 

Hlavná kontrolórka odpovedala, že ten prebytok 21 tis eur sa dá zobrať a dať na tú položku (myslela na 

odmeny) a zvyšok zobrať niekde inde.  

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová sa informovala, že či oni majú nájsť tie peniaze 

v rozpočte. A konkretizovať z čoho konkrétne. 

 

Starosta obce odpovedal, že môže. 

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová navrhla zmenu rozpočtu: 

• Reprezentačné z 2 500,- € na 1 500,- € 

• Interiérové vybavenie z 3 000,-€ na 2 000,-€ 

• Výpočtová technika – hardware z 3 000,- € na 2 000,- € 

• Stroje, prístroje, zariadenia z 5 000,- € na 4 000,- € 

• Všeobecný materiál zo 40 000,- € na 30 000,- € 

• Sadenice, stromky, zeleň z 3 000,- € na 1 500,- € 

• Pracovné odevy z 5 000,- € na 2 000,- € 

• Dopravné značenie z 5 000,- € na 2 000,- € 
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• Všeobecné služby OcÚ z 50 000,- € na 35 000,- € 

 

+ odmeny 10 000,- €, ktoré sú na tej položke, + 21 000,- € z bežného účtu (myslela prebytok) tak sú na 

sume cca 67 tis eur, čo je viac ako tých 40 tis. eur. 

 

Hlavná kontrolórka pri čítaní návrhu poslankyne Mgr. Monike Straňákovej Kohútovej upozornila,  

že návrhová komisia má predložiť text návrhu uznesenia. 

 

Starosta obce požiadal pani poslankyňu, aby ešte raz potom zopakovala svoj návrh na zmenu rozpočtu, 

položku po položke. 

 

Poslanecký návrh poslankyne Mgr. Moniky Kohútovej Straňákovej na úpravu položiek : 

Program 1 Plánovanie, Manažment a kontrola  

• Reprezentačné z 2 500,- € na 1 500,- € 

• Inzercia, propagácia, reklama z 2 000,- € na 1 000,-€ 

• Interiérové vybavenie z 3 000,-€ na 2 000,-€ 

• Výpočtová technika – hardware z 3 000,- € na 2 000,- € 

• Stroje, prístroje, zariadenia z 5 000,- € na 4 000,- € 

• Všeobecný materiál zo 40 000,- € na 30 000,- € 

• Sadenice, stromky, zeleň z 3 000,- € na 1 500,- € 

• Pracovné odevy z 5 000,- € na 3 000,- € 

• Dopravné značenie z 5 000,- € na 2 000,- € 

• Všeobecné služby OcÚ z 50 000,- € na 35 000,- € 

 

Program 3 Správa a údržba majetku: 

• Rekonštrukcia garáží pri OcÚ z 10 000,- € na 5 000,- € 

a tieto uvoľnené finančné prostriedky v sume 41 500,- € spolu s prebytkom rozpočtu 21 000,- € 

presunúť do Programu 1 na položku Poslanci – odmeny pričom výsledná suma na tejto položke 

bude 72 500,- €. 

 

Poznamenala, že pri I. zmene rozpočtu sa môže niečo opraviť, ak by niekde financie chýbali. Poprosila, 

aby starosta obce dal hlasovať o jej návrhu.  

 

Poslanec Ing. Stanislav Šimko požiadal pani poslankyňu Mgr. Moniku Straňákovú Kohútovú, aby im 

vysvetlila, že či vie, čo sa do tých položiek rozpočtuje, do ktorých vstúpila. 

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová odpovedala, že vie, čo sa tam rozpočtuje. Poznamenala, 

že tie sumy vedia navýšiť, keď bude treba. V tomto roku sa vrátili financie za plyn a podobne.  

 

Poslanec Ing. Stanislav Šimko ju poprosil, že keď má za to zahlasovať, aby mu to vysvetlila po 

jednotlivých položkách. Inak sa nevedia rozhodnúť, či je ten krok dobrý alebo nie. Či to nespraví 

problém obecnému úradu. Napr. sa znižuje položka Všeobecné služby. 

 

Poslanec Mgr. Ľuboš Blažo poznamenal, že ho mrzí, keď 2 hodiny rozoberajú jednu tému. Niekto to 

chce dávať na prokuratúru, niekto hľadá finančné prostriedky na odmeny. Pri úprave tých položiek 

nevieme, aký to bude mať dopad. On nesúhlasí so zvýšením odmien. Podľa neho by sa malo zaviazať 

vedenie obce, aby sa plnila tá smernica. Ale nebude za to hlasovať. Podľa hlavnej kontrolórky bol 

rozpočet dobre spravený a on si to myslí tiež. Bol problém schváliť 66 tis eur na dofinancovanie MŠ 

Močenok a teraz si majú dať odmeny 40 tis eur.  

 

Poslanec Mgr. Roman Révay reagoval na poslanca Mgr. Blaža. Poznamenal, že jemu ide len o to, aby 

bola dodržaná zákonnosť. Ide mu o to, aby aspoň na rok tu bol právny stav, ktorý tu už mal byť roky. 
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Ktokoľvek sa môže toho vzdať alebo to inak vyriešiť. On svoju polovicu venuje domovu dôchodcov.  

 

Poslanec Mgr. Ľuboš Blažo odpovedal, že ide o morálne hľadisko, tie odmeny sú prestrelené a nebude 

za to hlasovať, aby sa podľa toho vyplácali odmeny. Súhlasil, že to nie je dodržiavané. 

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová reagovala na poslanca Mgr. Blaža, že či si myslí,  

že niekto z nich nechcel odsúhlasiť dofinancovanie materskej školy. Oni chceli vedieť len informácie. 

Uviedla, že sa nejedná len odmeny pre poslancov, ale aj odmeny pre tajomníčky a členov komisií.   

Sú za to, aby sa to zmenilo ale je tu stav, ktorý má byť od 1.1.2020. Hlavná kontrolórka o tom vie od 

septembra a nič sa v tom nerobí.  

 

Poslanec Mgr. Peter Sýkora reagoval na poslanca Mgr. Révaya, ktorý spomína právny stav. Na 

predchádzajúcom OcZ Mgr. Ľuboš Blažo navrhol, aby sa zrušila tá smernica a bol by nastolený právny 

stav. A poslanec Mgr. Révay hlasoval proti.  

 

Poslanec Mgr. Roman Révay oponoval, že doteraz nebol právny stav a aspoň rok nech to platí. 

 

Poslanec Ing. Lukáš Minár poznamenal, že by sa mal prehodnotiť postup schvaľovania rozpočtu, lebo 

to, čo sa teraz deje na zasadnutí OcZ nie je profesionálne. Nie je to zrkadlo len poslancov ale aj obce. 

Keď sa nestretnú a neprejdú si rozpočet položku po položke, tak potom nevedia čo tie sumy obsahujú.    

Kopec poslancov nevidí, čo je za tými číslami. Rozpočet ako taký je najdôležitejší dokument, ktorý 

schvaľujú. Bol by za to, aby potom nevznikali takéto situácie. 

 

Starosta obce oponoval, že materiál bol na zasadnutí finančnej komisie, kde si to prešli. Finančná 

komisia je odborná komisia a dala kladné stanovisko k rozpočtu, tak nerozumel návrhu poslanca  

Ing. Lukáša Minára. Poznamenal, že sa zasiahlo do položiek, ktoré musí Obec zo zákona plniť. Obec 

musí zamestnancovi zabezpečiť pracovné oblečenie. Navrhujú zobrať peniaze z dopravného značenia 

a Obec sa zaviazala Dopravnému inšpektorátu do horizontu 4 rokov vymeniť všetky dopravné značky. 

To nie sú sumy, ktoré by si Obec vymyslela. Keď sa budú na rozpočet pýtať, tak zodpovie. Ale keby si 

vysvetľujú položku po položke, tak by to bol zložitý a komplikovaný proces. A nikto neposlal žiadnu 

otázku alebo návrh k rozpočtu.   

 

Poslanec Mgr. Roman Révay súhlasil s názorom poslanca Ing. Lukáša Minára, že by sa to malo robiť 

inak. Podľa neho viazne komunikácia smerom k nim ako poslancom z jeho úradu. Keď niečo chcú 

z obecného úradu, tak to musia žiadať cez zákon č. 211/2000. Navrhol do budúcna, aby rokovali 

predtým a porozprávali sa o tom. Poznamenal, že starostovi sa preplatila nevyčerpaná dovolenka. Na 

jeho úrade to bolo tak, že človek bol potrestaný za to, keď mal nevyčerpanú dovolenku. 

 

Starosta obce oponoval, že v zákonníku práce je uvedené, že riadiaci pracovník nemusí mať vyčerpanú 

dovolenku. Keď bol v takej funkcii. On si za každý deň nevyčerpanej dovolenky stojí a vie to aj 

zdôvodniť. Bolo obdobie pandémie, 15 kôl testovania cez víkend a všetky veci, ktoré bolo treba urobiť, 

tak spravil.  

 

Poslanec Mgr. Roman Révay bol tiež v tej dobe stále v práci. Je to na tom, ako sa k tomu človek postaví. 

Bolo to odsúhlasené a preplatené. Možno sa treba opýtať, že či aj iný starosta si požiadal o preplatenie 

dovolenky, keď sa už porovnávali odmeny. On za svoju službu musel dohliadať za to, aby v štátnej sfére 

boli dovolenky vyčerpané. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada zopakoval, že je tam 21 tis eur, ktoré by sa mohli presunúť. Pýtal sa na 

všeobecné služby, tam je oproti 2024 zvýšený rozpočet o 24 tis eur na rok 2025. V čom je ten rozdiel 

na viac a potom by sa skrátili len 2 položky a nemuseli by sa upravovať iné položky. 
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Prednostka obecného úradu Ing. Lucia Benčíková uviedla, že do tej položky sa účtuje obecný sociálny 

podnik. Obec si objednáva služby dohladového kamerového pracoviska a upratovanie verejného 

priestranstva. Sú to náklady, ktoré nám Obecný sociálny podnik fakturuje. 

 

Starosta obce odpovedal, že keď sa odtiaľ stiahnu peniaze, tak nebudeme vedieť vyplatiť obecný 

sociálny podnik. 

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová uviedla, že kamerový systém je mesačne 1 200,- € 

a upratovanie verejného priestranstva je 1 700,- €. Takže spolu 2 900,- €. Na tie všeobecné služby sa do 

konca roka 2024 vyčerpá cca 25 tis eur. Podľa nej 15 tis eur sa tam dá zobrať. Bola sa na to pýtať. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada, že keď bude treba, tak sa to pri zmene rozpočtu zmení. 

 

Starosta obce odpovedal, že sú to rovnaké peniaze, len sa budú účtovať niekde inde. Treba zohľadniť, 

že obec v priebehu roka zamestnala ďalších zamestnancov do obecného sociálneho podniku a ten ich 

prepočet to nezohľadňuje. Tá suma napr. stačila na zamestnancov k prvej polovičke roka.  

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová oponovala, že rozpočet sa dá v priebehu roka meniť.  

Poznamenala, že tie peniaze mohla nájsť Obec a nie poslanci. 

 

Prednostka obecného úradu Ing. Lucia Benčíková poznamenala, že niektoré položky sú preto navýšené, 

lebo sa počíta s nárastom DPH z 20 na 23 % a to niektoré položky na službách navyšuje. Zvyšujú sa 

poplatky na programy, výpočtovú techniku a podobne.   

 

Hlavná kontrolórka upozornila, že dnes na rokovaní musí byť schválený návrh. Lebo obec nemôže len 

tak zmeniť na druhý deň rozpočet. Ak by to spravila, tak potom by to znovu muselo byť zverejnené. Čo 

potvrdil aj starosta obce. 

 

Poslankyňa PaedDr. Lucia Tóthová sa informovala na súdny spor, nakoľko sú na to znovu vyčlenené 

finančné prostriedky v sume 18 tis €.  

 

Starosta obce odpovedal, že ešte nie je záver k súdnemu sporu. Vo februári v roku 2025 je ďalšie 

pojednávanie. 

 

Prednostka obecného úradu Ing. Lucia Benčíková odpovedala, že audítorka nás upozornila,  

že v rozpočet musíme na to mať vyčlenenú rezervu, keďže ten súdny spor prebieha. To potvrdila aj 

hlavná kontrolórka.  

 

Poslanec Ing. Lukáš Minár sa informoval, lebo finančné prostriedky na súdny spor boli čerpané. 

 

Starosta obce odpovedal, že z Krajského súdu to išlo naspať. Čaká sa na rozhodnutie súdu.  

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada poznamenal, že keď je v rozpočte voľných 21 tis eur, tak obec by mala nájsť 

ten zvyšok. Či potom chce, aby obec išla do provizória.  

 

Poslankyňa Mgr. Monika Straňáková Kohútová poznamenala, že jednoduchšie by bolo, keby tie peniaze 

našla Obec a oni by nemuseli škrtať z tých položiek. Riaditeľka MŠ Močenok tiež nemusela hľadať tie 

peniaze v rozpočte. 

 

Starosta obce oponoval, že nikde v položkách nie sú skryté peniaze. My sme potrebovali navýšiť 

položky ako povedala pani prednostka. K peniazom pre MŠ uviedol, že obec dostala dotáciu na krytie 
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výpadku podielových daní a ostatné sa našlo. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada sa pýtal, že či stav garáže za obecným úradom je taký zlý, že sa v roku 2025 

musí dať 10 tis eur na jej opravu. A že či sa to v priebehu roka bude aj robiť. 

 

Starosta obce dal hlasovať o návrhu poslankyne Mgr. Moniky Straňákovej Kohútovej. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 6 

Ing. Gabriel Bleho, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, Mgr. Monika Straňáková Kohútová,  

Ing. Jozef Šuvada, PaedDr. Lucia Tóthová 

Nehlasovali: 4 

Ing. Rastislav Benčík, Mgr. Ľuboš Blažo, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko. 

 

Uznesenie č. 5.2.1 – I./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

schvaľuje   

Poslanecký návrh poslankyne Mgr. Moniky Kohútovej Straňákovej na úpravu položiek : 

Program 1 Plánovanie, Manažment a kontrola  

• Reprezentačné z 2 500,- € na 1 500,- € 

• Inzercia, propagácia, reklama z 2 000,- € na 1 000,-€ 

• Interiérové vybavenie z 3 000,-€ na 2 000,-€ 

• Výpočtová technika – hardware z 3 000,- € na 2 000,- € 

• Stroje, prístroje, zariadenia z 5 000,- € na 4 000,- € 

• Všeobecný materiál zo 40 000,- € na 30 000,- € 

• Sadenice, stromky, zeleň z 3 000,- € na 1 500,- € 

• Pracovné odevy z 5 000,- € na 3 000,- € 

• Dopravné značenie z 5 000,- € na 2 000,- € 

• Všeobecné služby OcÚ z 50 000,- € na 35 000,- € 

 

Program 3 Správa a údržba majetku: 

• Rekonštrukcia garáží pri OcÚ z 10 000,- € na 5 000,- € 

a tieto uvoľnené finančné prostriedky v sume 41 500,- € spolu s prebytkom rozpočtu 21 000,- € 

presunúť do Programu 1 na položku Poslanci – odmeny pričom výsledná suma na tejto položke 

bude 72 500,- €. 

 

 

 

Starosta obce dal hlasovať o rozpočte ako takom na rok 2025 s výhľadom do roku 2027. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 8 

Ing. Gabriel Bleho, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. 

Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada, PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 1 

Ing. Rastislav Benčík, 

Zdržal sa: 1 

Mgr. Ľuboš Blažo 

 

Uznesenie č. 5.2.2 – I./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 
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a) schvaľuje s pozmeňovacími návrhmi návrh rozpočtu obce na rok 2025 

Rozpočet po zapracovaní poslaneckého návrhu 

Bežný rozpočet       Kapitálový rozpočet 

- príjmy =      5 114 914,67 €      - príjmy =       204 246,00 € 

- výdavky =   4 951 088,00 €      - výdavky =    294 199,50 € 

 

Pôvodný predložený návrh rozpočtu: 

Bežný rozpočet       Kapitálový rozpočet 

- príjmy =      5 114 914,67 €     - príjmy =       204 246,00 € 

- výdavky =   4 925 088,00 €      - výdavky =    299 199,50 € 

 

b)  berie  na vedomie 

návrh rozpočtu na roky 2026 - 2027  

 

 

 

6. Diskusia 

 

Bod č. 6 začína v zázname od času 2:47:00 min (videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024 ). 

 

Poslankyňa PaedDr. Lucia Tóthová poprosila všetkých, aby sa snažili spoločne vychádzať, spolu 

komunikovali a pevne verí, že v najbližšom návrhu rozpočtu sa to všetko zmení. Bola by rada, aby sa 

stretli pred zastupiteľstvom a prešli si položku po položke. 

 

Starosta obce k téme rozpočtu s ňou nesúhlasil. Rozpočet je v poriadku a naznačovanie, že niečo nie je 

v poriadku, nie je správne. Rozpočet bol zostavený zodpovedne, realisticky. To neznamená, že sa 

rozpočet nemôže meniť priebežne a čas ukáže, čo sa v tejto chvíli odhlasovalo. Rozpočet je vždy pre 

niekoho lepší a pre niekoho horší.  

 

Poslanec Mgr. Roman Révay sa ospravedlnil občanom, ktorí ich sledujú. Je nastavený kompromis a za 

neho je to v poriadku. Poďakoval poslancovi Ing. Jozefovi Šuvadovi, že on ich vyzval, aby o tom 

rokovali a boli zakomponované veci na ktorých sa dohodli. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada uviedol, že chcel spraviť zmier , že kto bude môcť nech príde na to stretnutie 

a pozýval všetkých.  Obec neprešla do provizória a rozpočet schválili. Bol by rád, aby sa aj v budúcnosti 

robili kompromisy.  

 

7. Záver 

 

Starosta obce ukončil II. zasadnutie Obecného zastupiteľstva mimo plánu práce v roku 2024.. 

 

 

 

PaedDr. Roman Urbánik  

        starosta obce 

Zapísala: Ing. Lucia Benčíková  

Močenok, 12. 12. 2024. 

Overovatelia: Ing. Gabriel Bleho ......................................................... 

 

 

 Mgr. Peter Sýkora  ......................................................... 

https://mocenok.sk/clanok/ii-mimoriadne-zasadnutie-oz-v-mocenku-v-roku-2024

